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Zápis ze zasedání oborové rady doktorského studijního programu 

Teoretické právní vědy – Právní dějiny a římské právo 

20. února 2020, 12:30 

Místnost č. 209, Právnická fakulta Univerzity Karlovy 

 

Přítomní: prof. JUDr. Michal Skřejpek, DrSc. (předseda oborové rady); prof. JUDr. Jan Kuklík, DrSc.; 

doc. JUDr. Radim Seltenreich; Hana Kubátová, M.A., Ph.D.; doc. JUDr. Pavel Salák, Ph.D. 

Omluveni: doc. JUDr. Vladimír Kindl; doc. JUDr. Mgr. Miroslav Černý, Ph.D. 

 

Program 

1. Sdělení předsedy oborové rady 

2. Schválení mimořádných hodnocení plnění individuálních studijních plánů 

3. Různé 

 

1. Sdělení předsedy oborové rady 

Předseda oborové rady (dále jen „OR“) prof. Skřejpek po přivítání přítomných členů OR 

informoval o vytvoření zvláštní stránky věnované doktorským studijním programům na 

fakultních internetových stránkách. 

Dále prof. Skřejpek seznámil členy OR s termíny přednášek vypsaných v rámci předmětu 

Teoretická a metodologická specifika právněhistorické vědy a právní romanistiky, který je určen 

pro doktorandy v 1. ročníku studia, letos se jedná o tři studenty. Protože se dva z nich zaměřují na 

právní dějiny a jeden na římské právo, což jsou obory s rozdílnými specifiky, nebylo by pro 

studenty přínosné konaní společných přednášek. Z toho důvodu doc. JUDr. Marek Starý, Ph.D., 

uspořádá právně historickou přednášku 24. března 2020 od 12:00 v místnosti č. 204 

a doc. JUDr. Petr Bělovský, Dr., pak přednášku právně romanistickou, jež se bude konat 23. dubna 

2020 od 14:00 v místnosti č. 204. Ve spolupráci s tajemníkem katedry budou termíny vypsány 

v informačním systému. 

Prof. Skřejpek v návaznosti na minulé zasedání OR potvrdil, že probíhá jednání s vyučujícími na 

Katolické univerzitě v Lovani o možnosti dvojího vedení disertační práce (cotutelle) Mgr. Václava 

Dvorského. Je již naplánována návštěva osloveného lovaňského profesora v Praze. 

Poté prof. Skřejpek informoval členy OR o konání prvního doktorandského semináře, na němž 

studenti prezentují projekt disertační práce a také výsledky svého výzkumu. Uskutečnil se v rámci 

schůze Katedry právních dějin v pondělí 3. února 2020 od 13:45. Projekty svých disertačních prací 

představili Mgr. Tereza Blažková a Mgr. Bc. et Bc. Josef Vacek.  
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2. Schválení mimořádných hodnocení plnění individuálních studijních plánů 

Členové OR projednali mimořádná hodnocení plnění individuálních studijních plánů (dále jen 

„ISP“) tří studentů doktorského studijního programu. Prof. Skřejpek podotkl, že původně bylo 

v plánu projednání pěti mimořádných hodnocení, nicméně, JUDr. Ivan David v mezičase zanechal 

studia a Mgr. Bc. Jan Kober studium přerušil. 

Prof. Skřejpek nejprve k projednání předložil mimořádné hodnocení plnění ISP JUDr. Svätopluka 

Kusaly. Poukázal na to, že jeho školitel navrhl hodnocení stupněm A, nicméně, u studentů 

přesahujících standardní délku studia není takové hodnocení obvyklé a OR má ve zvyku jej měnit 

na stupeň B. Navrhuje proto změnu hodnocení i v tomto případě.  

Zároveň prof. Skřejpek vyzdvihl, že student plánuje do konce února odevzdat článek k publikaci 

v časopisu Právněhistorické studie. Dr. Kubátová navrhla, aby studenti uváděli v hodnoceních ISP 

předem, kde plánují své články publikovat, a to s ohledem na kolísavou kvalitu časopisů, 

monografií a sborníků. Prof. Skřejpek by považoval takový požadavek za příliš přísný, protože 

v oboru právní historie neexistuje dostatek časopisů, které by přicházely v úvahu. Dr. Kubátová 

v reakci doporučila, aby bylo po studentech alespoň vyžadováno publikování článků v časopisech 

zahrnutých v databázi Scopus. Prof. Skřejpek uvedl, že by takový postup nepokládal za vhodný 

pro obor práva. Poslední dobou byly v časopisech zahrnutých do databáze Scopus publikovány 

pouze dva články pocházející od členů fakulty. Podotkl dále, že prestižní právněhistorický 

Zeitschrift der Savigny-Stiftung für Rechtsgeschichte ani renomované italské časopisy v databázi 

vedeny nejsou. Dr. Kubátová zdůraznila, že by se tedy mělo po studentech vyžadovat alespoň 

publikování článků v odborných respektovaných časopisech. Prof. Skřejpek jí dal zapravdu 

a poukázal na to, že časopis Právněhistorické studie je recenzovaný časopis, v němž byla 

z inciativy děkana prof. Kuklíka zřízena tzv. juvenilní sekce, v níž publikují doktorandi a vítězové 

soutěže Studentské vědecké a odborné činnosti. Dr. Kubátová se nabídla, že pokud by jí byl zaslán 

plánovaný článek studenta dr. Kusaly, může pomoci najít vhodný časopis pro jeho publikaci. 

Členové OR tuto nabídku kvitovali s povděkem. 

OR schválila mimořádné hodnocení plnění ISP studenta JUDr. Svätopluka Kusaly s tím, že se mění 

hodnocení ze stupně A na stupeň B. 

Dále OR projednala mimořádné hodnocení plnění ISP JUDr. Karla Rohra, jeho školitel navrhuje 

hodnocení stupněm B. 

OR schválila mimořádné hodnocení plnění ISP studenta JUDr. Karla Rohra. 

Dále OR projednala mimořádné hodnocení plnění ISP Mgr. Kamily Stloukalové. Prof. Skřejpek, 

který je jejím školitelem, navrhuje hodnocení stupněm B. Zdůraznil, že studentka měla původně 

v plánu odevzdat disertační práci na podzim roku 2019, nicméně, neměla pro to dostatek času 

z důvodu organizování dvou mezinárodních akcí pořádaných Katedrou právních dějin. Šlo 

o mezinárodní právně romanistickou konferenci Diritto romano e attualità a jednání komise 

společnosti Consorzio Boulvert, která uděluje prestižní mezinárodní cenu – Premio Boulvert – za 

nejlepší knihu z oblasti římského práva a dalších práv starověku publikovanou v uplynulých třech 

letech. Prof. Skřejpek vyzdvihl její nasazení a zásluhy na úspěšném průběhu obou akcí. V důsledku 

spokojenosti účastníků byla Právnická fakulta pověřena organizací mezinárodní právně 
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romanistické konference Société Internationale Fernand de Visscher pour l'Histoire des Droits de 

l'Antiquité (SIHDA) v roce 2026. 

Dr. Kubátová navrhla prof. Kuklíkovi, děkanovi fakulty, aby hodnocení stupněm B mělo za 

následek automatické snížení stipendia pro doktorandy. Pokládá to za efektivní způsob negativní 

motivace, která umožňuje přidělit více finančních prostředků úspěšným studentům. Poukázala na 

to, že Univerzita Karlova vykazuje úspěšnost studentů doktorských studijních programů kolem 

10 %. Prof. Kuklík uvedl, že současný systém je založen na pozitivní motivaci, nicméně, změnu 

pokládá za proveditelnou. 

OR schválila mimořádné hodnocení plnění ISP studentky Mgr. Kamily Stloukalové. 

 

3. Různé 

Prof. Skřejpek předeslal, že následující zasedání OR se bude konat teprve po přijímacích 

zkouškách. Členové OR budou včas obesláni s pozvánkou i programem. 

 

 

V Praze dne 21. února 2020 

Zapsal JUDr. Marek Novák 

 

Schválil 

 

____________________________________________ 

prof. JUDr. Michal Skřejpek, DrSc. 

předseda OR 


